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Ranné správy RTVS  
  17. 8. 2022, 7:30, Relácia: Ranné správy RTVS, Stanica: RTVS, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 30 909 GRP: 0,69 OTS: 0,01 AVE: 29468 Eur 

[strojový prepis] … časopisu Lancet. Prípad prenosu vírusu z človeka na psa už zaznamenali vo Francúzsku. Opičie kiahne sú príbuzné
pravým kiahňam, sú však menej nákazlivé a smrtiace. U ľudí sa prejavuje horúčkami, bolesťami hlavy a vyrážkami. Odborníci na
lekárskej fakulte univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach vyvinuli pokročilú metódu umelej pľúcnej ventilácie. Pomocou nej…
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Univerzity neplánujú zmenu začiatku akademického roka pre šetrenie  
  17. 8. 2022, 9:19, Zdroj: teraz.sk , Vydavateľ: TERAZ MEDIA, a.s., Autor: TASR, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ, vedenie UPJŠ OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
Dosah: 23 160 GRP: 0,51 OTS: 0,01 AVE: 932 Eur 

Začiatok akademického roka na univerzitách je zväčša naplánovaný v druhej polovici septembra.

Bratislava 17. augusta (TASR) – Zmenu začiatku akademického roka univerzity neplánujú. Zhodli sa na tom pre TASR na otázku, či
neplánujú posunúť začiatok zimného semestra na skorší termín z dôvodu nárastu cien za energie. Začiatok akademického roka na
univerzitách je zväčša naplánovaný v druhej polovici septembra.

Univerzita Komenského neuvažuje nad zmenou termínu začiatku akademického roka. "Takáto zmena by nám priniesla viac problémov,
ako benefitov," uviedla pre TASR hovorkyňa najväčšej slovenskej univerzity Lenka Miller. Zmenu neplánuje ani Slovenská technická
univerzita v Bratislave.

Slávnostné otvorenie akademického roka 2022/2023 sa uskutoční na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach štandardne
19. septembra, týmto dňom sa zároveň od 13.00 hodiny začne aj výučba v zimnom semestri aktuálneho akademického roka. "Vedenie
UPJŠ v Košiciach neuvažuje o zmene dátumu začiatku zimného semestra v akademickom roku 2022/2023 z dôvodu zvyšovania
nákladov za energie," poznamenalo pre TASR vedenie univerzity.

O posunutí či skrátení semestra neuvažuje ani Ekonomická univerzita v Bratislave. Prorektor pre medzinárodné vzťahy a marketing
Žilinskej univerzity v Žiline Jozef Ristvej pre TASR uviedol, že začiatok nového akademického roka v súčasnosti nie je s nárastom cien v
ohrození. Aj vedenie Prešovskej univerzity v Prešove poznamenalo, že v tejto chvíli začiatok akademického roka nie je ohrozený.

Rektor Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre Libor Vozár pre TASR poznamenal, že výučbovú časť zimného semestra začínajú na
univerzite 12. septembra a plánujú uskutočniť všetky vzdelávacie aktivity v plnom rozsahu prezenčne.

Autor: TASR
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Zmenu začiatku akademického roka z dôvodu šetrenia energií univerzity neplánujú  
  17. 8. 2022, 9:19, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ, vedenie UPJŠ OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika

Bratislava 17. augusta (TASR) – Zmenu začiatku akademického roka univerzity neplánujú. Zhodli sa na tom pre TASR na otázku, či
neplánujú posunúť začiatok zimného semestra na skorší termín z dôvodu nárastu cien za energie. Začiatok akademického roka na
univerzitách je zväčša naplánovaný v druhej polovici septembra.

Univerzita Komenského neuvažuje nad zmenou termínu začiatku akademického roka. "Takáto zmena by nám priniesla viac problémov,
ako benefitov," uviedla pre TASR hovorkyňa najväčšej slovenskej univerzity Lenka Miller. Zmenu neplánuje ani Slovenská technická
univerzita v Bratislave.

Slávnostné otvorenie akademického roka 2022/2023 sa uskutoční na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach štandardne
19. septembra, týmto dňom sa zároveň od 13.00 hodiny začne aj výučba v zimnom semestri aktuálneho akademického roka. "Vedenie
UPJŠ v Košiciach neuvažuje o zmene dátumu začiatku zimného semestra v akademickom roku 2022/2023 z dôvodu zvyšovania
nákladov za energie," poznamenalo pre TASR vedenie univerzity.

O posunutí či skrátení semestra neuvažuje ani Ekonomická univerzita v Bratislave. Prorektor pre medzinárodné vzťahy a marketing
Žilinskej univerzity v Žiline Jozef Ristvej pre TASR uviedol, že začiatok nového akademického roka v súčasnosti nie je s nárastom cien v
ohrození. Aj vedenie Prešovskej univerzity v Prešove poznamenalo, že v tejto chvíli začiatok akademického roka nie je ohrozený.

Rektor Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre Libor Vozár pre TASR poznamenal, že výučbovú časť zimného semestra začínajú na
univerzite 12. septembra a plánujú uskutočniť všetky vzdelávacie aktivity v plnom rozsahu prezenčne.

siv pop

Autor: SIV
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Žurnál Rádia Regina  
  17. 8. 2022, 17:00, Relácia: Žurnál Rádia Regina, Stanica: Rádio Regina (západ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 394 GRP: 0,01 OTS: 0,00 AVE: 94 Eur 

[strojový prepis] … nákladov. Spôsobené škody zatiaľ nevyčíslili. Okrem bratislavských vinohradov horelo aj v modré. Na hasenie
rozsiahleho požiaru museli využiť vrtuľník ministerstva vnútra. Modranskí vinári však veľkú stratu nezaznamenali Nina Alžbety nová
RTVS. Odborníci lekárskej fakulty univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach vyvinuli pokročilo metódu umelej pľúcnej…
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Žurnál Rádia Regina o 17.00  
  17. 8. 2022, 17:00, Relácia: Žurnál Rádia Regina o 17.00, Stanica: Rádio Regina (stred), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 7968 Eur 

[strojový prepis] … ministerstva vnútra. Modranskí vinári však veľkú stratu nezaznamenali Nina Alžbety nová RTVS. Odborníci lekárskej
fakulty univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach vyvinuli pokročilo metódu umelej pľúcnej ventilácie. Vďaka prístroju dokážu
zachrániť aj pacientov v ťažkom covidovom stave. Využívajú ho aj zahraničné nemocnice. Umelé pľúcne ventilátory, ktoré zhotovili…
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Žurnál Rádia Regina  
  17. 8. 2022, 17:00, Relácia: Žurnál Rádia Regina, Stanica: Rádio Regina (východ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 12089 Eur 

[strojový prepis] … nevyčíslili. Okrem bratislavských vinohradov horelo aj v modrej. Na hasenie rozsiahleho požiaru museli využiť vrtuľník
ministerstva vnútra. Modranskí vinári však veľkú stratu nezaznamenali Nina Alžbety nová RTVS. Odborníci lekárskej fakulty univerzity
Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach vyvinuli pokročilo metódu umelej pľúcnej ventilácie. Vďaka prístroju dokážu…
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Nová metóda dokáže zachrániť viac pacientov  
  17. 8. 2022, 17:40, Zdroj: spravy.rtvs.sk , Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Autor: Michal Baran, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 44 601 GRP: 0,99 OTS: 0,01 AVE: 1064 Eur 

Nová metóda pľúcnej ventilácie dokáže zachrániť viac pacientov

Vyvinuli ju na košickej univerzite.

17. 8. 2022 17:40:37

Odborníci na Lekárskej fakulte Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (LF UPJŠ) v Košiciach vyvinuli pokročilú metódu umelej pľúcnej
ventilácie. Pomocou nej dokáže prístroj zachrániť aj pacientov v ťažkom covidovom stave. Využívajú ho už aj zahraničné nemocnice.

Umele pľúcne ventilátory, ktoré zhotovili na základe novovyvinutej metódy sú podľa lekárov oproti ostatným účinnejšie. Menej poškodzujú
pľúca a covidovému pacientovi dajú viac kyslíka do krvi.

Súvisiaci článok Británia schválila vakcínu upravenú na variant koronaviru omikron

Tento systém majú už aj v Spojených štátoch, Španielsku či Peru. Zahraniční lekári sa chodia školiť priamo na LF do Košíc. Vymysleli
trenažér, na ktorom im simulujú rôzne situácie u chorého pacienta.

„To znamená, naučiť lekára ako ma reagovať na zmeny dýchania a na zmeny v pľúcach samotného pacienta. Aké parametre ma nastaviť
na ventilátore, akú ventilačnú metódu má vybrať,“ prednosta Ústavu lekárskej fyziológie LF UPJŠ Viliam Donič.

Nová metóda sa podľa Doniča líši tým, že je schopná ventilovať pľúca s nehomogénnou distribúciou vzduchu v pľúcach. Na Slovensku je
zatiaľ 300 kusov tejto ventilácie, no nie všetci ju využívajú. Ovládať ju vie len pár lekárov, chýba im školenie.

Trenažér, na ktorom košickí odborníci školili zahraničných lekárov, predstavila lekárska fakulta aj na svetovej výstave EXPO v Dubaji.

Autor: Michal Baran
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Zmenu začiatku akademického roka z dôvodu šetrenia energií univerzity neplánujú  
  17. 8. 2022, 18:01, Zdroj: skolske.sk , Autor: TASR, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: UPJŠ, vedenie UPJŠ OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
Dosah: 2 508 GRP: 0,06 OTS: 0,00 AVE: 331 Eur 

Slávnostné otvorenie akademického roka 2022/2023 sa uskutoční na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach štandardne
19. septembra.

Bratislava 17. augusta (TASR) – Zmenu začiatku akademického roka univerzity neplánujú. Zhodli sa na tom pre TASR na otázku, či
neplánujú posunúť začiatok zimného semestra na skorší termín z dôvodu nárastu cien za energie. Začiatok akademického roka na
univerzitách je zväčša naplánovaný v druhej polovici septembra.

Univerzita Komenského neuvažuje nad zmenou termínu začiatku akademického roka. "Takáto zmena by nám priniesla viac problémov,
ako benefitov," uviedla pre TASR hovorkyňa najväčšej slovenskej univerzity Lenka Miller. Zmenu neplánuje ani Slovenská technická
univerzita v Bratislave.

Slávnostné otvorenie akademického roka 2022/2023 sa uskutoční na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach štandardne
19. septembra, týmto dňom sa zároveň od 13.00 hodiny začne aj výučba v zimnom semestri aktuálneho akademického roka. "Vedenie
UPJŠ v Košiciach neuvažuje o zmene dátumu začiatku zimného semestra v akademickom roku 2022/2023 z dôvodu zvyšovania
nákladov za energie," poznamenalo pre TASR vedenie univerzity.

O posunutí či skrátení semestra neuvažuje ani Ekonomická univerzita v Bratislave. Prorektor pre medzinárodné vzťahy a marketing
Žilinskej univerzity v Žiline Jozef Ristvej pre TASR uviedol, že začiatok nového akademického roka v súčasnosti nie je s nárastom cien v
ohrození. Aj vedenie Prešovskej univerzity v Prešove poznamenalo, že v tejto chvíli začiatok akademického roka nie je ohrozený.

Rektor Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre Libor Vozár pre TASR poznamenal, že výučbovú časť zimného semestra začínajú na
univerzite 12. septembra a plánujú uskutočniť všetky vzdelávacie aktivity v plnom rozsahu prezenčne.

Autor: TASR
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Nová metóda dokáže zachrániť viac pacientov  
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Simona SIMANOVÁ, moderátorka:

Nová metóda pľúcnej ventilácie dokáže zachrániť aj pacientov s veľmi ťažkým covidom. S novinkou prišli odborníci na Lekárskej fakulte
univerzity Pavla Jozefa Šafárika. Dnes ju využívajú aj lekári v zahraničí a školiť sa chodia do Košíc.

Nikoleta FERKOVÁ, redaktorka:

Umelé pľúcne ventilátory, ktoré zhotovili na základe novo vyvinutej metódy sú podľa lekárov oproti ostatným účinnejšie. Menej
poškodzujú pľúca a covidovému pacientovi dajú viac kyslíka do krvi. Tento systém majú už aj v Amerike, Španielsku či Peru. Zahraniční
lekári sa chodia školiť priamo na lekársku fakultu do Košíc. Vymysleli trenažér, na ktorom im simulujú rôzne situácie u chorého pacienta.

Viliam DONIČ, prednosta Ústavu lekárskej fyziológie LF UPJŠ, Košice:

Tzn. naučiť lekára, ako má reagovať na zmeny dýchania a na zmeny v pľúcach samotného pacienta, aké parametre má nastaviť na
ventilátore, akú ventilačnú metódu má vybrať.

Nikoleta FERKOVÁ, redaktorka:

Ak mal pacient pri covide sťažené dýchanie a pľúca mu fungovali iba na niekoľko percent, lekári ho väčšinou pripojili na tzv. high flow,
teda ďalší typ pľúcnej ventilácie. Nová metóda je od doteraz používané vraj celkom iná.

Viliam DONIČ, prednosta Ústavu lekárskej fyziológie LF UPJŠ, Košice:

Líši sa od doterajších metód v tom, že je schopná ventilovať tzv. pľúca s nehomogénnou distribúciu vzduchu v pľúca, čo je typické pre
covid pacientov.

Nikoleta FERKOVÁ, redaktorka:

Na Slovensku zatiaľ máme tristo kusov tejto ventilácie, no nie všetci ho využívajú. Ovládať ho vie len pár lekárov, chýba im školenie.
Množstvo covidových pacientov pomocou neho zachránili aj v krompašskej nemocnici.

Henryk ZAJAC, anesteziológ Nemocnica AGEL Krompachy:

/tel.:/ "Moje osobné postrehy boli také, že tí pacienti mali kratší čas, než sa im vlastne to poškodenie pľúc upravilo tak, že sme ich boli
schopní od umelej pľúcnej ventilácie odstaviť."

Viliam DONIČ, prednosta Ústavu lekárskej fyziológie LF UPJŠ, Košice:

Priemer hospitalizácie u nás bol 7,5 dňa, a niekde to bolo 3 týždne a pacient zomrel. A u nás po tých 7,5 dní odišiel po svojich domov.

Nikoleta FERKOVÁ, redaktorka:

Trénažar, na ktorom košickí odborníci školili zahraničných lekárov, predstavila lekárska fakulta aj na svetové výstave EXPO v Dubaji.
Nikoleta Ferková, RTVS.
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Semester sa v Nitre začne skôr, ušetria za teplo. Univerzity z východu to neplánujú  
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ŠKOLY SI PRIPRAVUJÚ KRÍZOVÉ SCENÁRE, AKO ZVLÁDNUŤ ZIMU

Analyzujú úsporné opatrenia.

VÝCHODNÉ SLOVENSKO.

Univerzita Konštantína Filozofa v Nitre začne semester v porovnaní s minulým rokom o týždeň skôr.

Vedenie chce týmto spôsobom ušetriť náklady na energie a reaguje na ich zvyšujúce sa ceny.

Univerzita pripravila krízový scenár, ktorý v prípade potreby počíta aj s posunutím začiatku letného semestra na koniec februára.

V praxi to znamená napríklad posunutie štátnych skúšok či promócií o dva týždne.

Predĺži sa tiež skúškové obdobie zimného semestra.

„V prípade potreby sme pripravení aj na jeho hybridnú formu. Okrem toho v tomto čase študenti niektorých ročníkov realizujú
pedagogické praxe, teda im to proces vzdelávania nekomplikuje,“ vysvetľuje Jana Duchovičová, prorektorka pre vzdelávanie univerzity
v Nitre.

Študenti sa však skôr boja, že neostanú doma pre pandémiu, ale pre zimu v učebniach.

„Naším zámerom je výučbu počas semestrov zabezpečiť prezenčne, inú alternatívu nateraz nezvažujeme. Pristúpili by sme k nej len z
dôvodu 'vyššej moci',“ hovorí prorektorka.

Matovičov rezort peniaze neposlal

Zisťovali sme, aká je situácia na univerzitách na východom Slovensku, či niektoré plánujú skorší začiatok zimného semestra a ako sa
snažia prispôsobiť sa vyšším cenám za energie.

Podľa RTVS sa vysoké školy obrátili na ministerstvo školstva a žiadali peniaze na pokrytie nárastu cien energií. Peniaze však školám
musí uvoľniť rezort financií.

Duchovičová pripomína, že aj keď štát skrátil dotácie pre verejné vysoké školy, kompenzácie dopadov nárastu cien energií zatiaľ nerieši.

Ministerstvo financií eviduje množstvo žiadostí súvisiacich s rastom cien energií a to od viacerých rezortov a tvrdí, že ich posudzuje.

Matovičov rezort však peniaze školám neposlal. Z ministerstva odkázali, že môžu prekročiť limit výdavkov o 40 miliónov eur a z toho
zaplatiť aj drahšie energie.

Počas Vianoc ušetrili 10-tisíc

Hovorkyňa Univerzity veterinárskeho lekárstva a farmácie Zuzana Bobriková hovorí, že rozpočty univerzít sú už niekoľko rokov zo strany
štátu krátené a tým pádom mimoriadne napäté.

„Ako ovplyvní rast cien energií a inflácia fungovanie univerzity, zatiaľ nedokážeme vyčísliť, no so situáciou sa budeme musieť vyrovnať.
Dlhodobo prijímame úsporné opatrenia,“ hovorí.

Napríklad univerzita v Nitre má rozpočet na rok 2022 zostavený tak, aby boli pokryté všetky jej očakávané výdavky, no posunutie
semestrov je jedno z možných riešení ako znížiť náklady za vykurovanie a šetriť tak financie pre ďalší rok.

„Počas vianočnej dovolenky sme pri úspornom režime dokázali ušetriť v minulých rokoch aj okolo 10-tisíc eur za týždeň, samozrejme v
závislosti od vonkajších teplôt. Pri zvýšení cien za energie je aj očakávaná úspora podstatne vyššia,“ hovorí Duchovičová.

Posunutie semestra by spôsobilo problémy

Zatiaľ čo na univerzite v Nitre začne zimný semester o týždeň skôr (12. septembra), vysoké školy na východe zatiaľ neplánujú skorší
začiatok akademického roka.
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Napríklad na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika sa začína zimný semester štandardne v polovici septembra a o zmene dátumu z dôvodu
zvyšovania nákladov za energie vedenie univerzity neuvažuje. Na veterinárnej univerzite v Košiciach začne nový akademický rok
rovnako ako na Univerzite P. J. Šafárika a to 19. septembra.

„S posunom začiatkov semestrov univerzita nepočíta, keďže študenti musia absolvovať nielen prednášky a cvičenia, ale aj veľký objem
predpísanej klinickej a laboratórnej veterinárnej a farmaceutickej praxe,“ vysvetlila Bobriková.

Posúvanie, respektíve skracovanie a presúvanie naplánovaných objemov teoretického i praktického vyučovania, by podľa nej spôsobilo
vážne problémy.

Na Technickej univerzite Košice sa začne zimný semester tiež tradične 26. septembra.

„Zatiaľ neprijímame žiadne opatrenia. Tematikou energetických úspor sa sústavne zaoberáme a je predmetom súčasných analýz,“ hovorí
Ervin Lumnitzer, prorektor pre vzdelávanie Technickej univerzity v Košiciach.

V tejto chvíli nie je začiatok akademického roka ohrozený ani na Prešovskej univerzite v Prešove a vedenie zatiaľ nezvažuje online
výučbu ako alternatívne riešenie.

Univerzity však stále nevylučujú možnosť, že by mohli študenti ostať doma pre pandémiu covidu-19 tak, ako to bolo predošlé dva roky.

Univerzita veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach si napríklad aj z tohto dôvodu vyhradila právo na zmenu harmonogramu
štúdia v nadchádzajúcom akademickom roku.

Univerzity sa však zhodujú v tom, že urobia všetko pre to, aby výučba prebiehala prezenčnou metódou.

Očakávajú stopercentné zvýšenie cien

Lumnitzer vysvetľuje, že ceny energií Technickej univerzite v druhom polroku 2022 stúpli o približne 20 percent, čo je takmer jeden milión
eur.

„Na základe predbežných konzultácií s dodávateľmi očakávame od budúceho roka zvýšenie cien energií o 80 až 100 percent,“ hovorí.

Ak teda chcú univerzity na nákladoch na teplo ušetriť, musia si pomôcť aj samy.

Hovorkyňa Univerzity P.J. Šafárika Laura Hoľanová vysvetľuje, že jej vedenie sa dlhodobo venuje znižovaniu energetickej náročnosti
budov.

Zatepľujú ich, regulujú vykurovanie či optimalizujú spotrebu elektrickej energie postupnou výmenou klasických žiaroviek za úsporné.

„Univerzita má vypracovaný dlhodobý plán aj na obnovu vozového parku, v ktorom chceme nahradiť autá s klasickými spaľovacími
motormi za elektro autá a autá s hybridným pohonom,“ hovorí Hoľanová.

Energetická efektívnosť

Aj na Prešovskej univerzite pozorujú zmeny v cenách energií a jej vedenie takisto premýšľa nad energetickou efektívnosťou.

V praxi to robí napríklad zateplením budov v dvoch svojich internátoch, no rekonštruuje aj energeticky nevýhodnú kotolňu.

Aktuálne sú pre univerzitu aj zariadenia obnoviteľných zdrojov energie, či inštalácia informačného systému pre optimalizáciu tepelného
hospodárstva.

„Vedenie univerzity priebežne monitoruje aktuálnu situáciu s nárastom cien energií a pripravuje variantné riešenia, ak by došlo k
ďalšiemu zhoršeniu situácie na trhu s energiami,“ uviedli z vedenia univerzity.

Vedenie Prešovskej univerzity zatiaľ nezvažuje posunutie semestra. Na energiách chce šetriť iným spôsobom. FOTO: MICHAL FRANK

Autor: LENKA HANIKOVÁ
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